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ΔΗΜΟΣΙΑ ΔΙΟΙΚΗΣΗ > Η ολιγωρία των μελών του Υπουργικού Συμβουλίου και η μη υλοποίηση των αποφάσεων ins Επιτροπής
Θεσμών καθιστούν δυσχερή την υλοποίηση του μεταρρυθμιστικού προγράμματος

ττ-Γτ υπουργός Εσυπερι- 
j-f κών, Δημόσιας Δι-

JL οίκησης και Αποκέ- 
ντρυτσης κυρία Βάσω 
Παπανδρέου ουδέποτε υ- 
πήρΕε οπαδός του... Λένιν. 
Και όμως π περίφημη λενι
νική φράση «ένα βήμα ε- 
μηρός, δύο βήματα πίσω» 
προσιδιάζει απολύτως με την 
τακτική που έχει επιλεγεί για 
την αναμόρφωση tits δημό- 
oias διοίκησης - κάτι που. 
όπω5 αναφέρουν πληροφο
ρίες, έχει προκαλέσει και τη

ίΤπο/πάζI Δ. Νικολακοιιουλος

δυσαρέσκεια του ίδιου του 
πρωθυπουργού κ. Κ. Σημί
τη. ο onotos διαβλέπει ότι 
τίθεται εν αμφίβολο) η πολι
τική ms κυβέρνησης για την 
για τη βελτίωση της «καθη
μερινότητας του πολίτη».

II αφορμή ώστε να επα- 
νέλΟει το θέμα στο προσκή
νιο εδόΟη πριν από δέκα πε
ρίπου ημέρε5, όταν ο 
υφυπουργόε Εθνικής Οικο
νομίας κ. Χρ. Πάχτας μιλώ
ντας στη συνεδρίαση του Υ
πουργικού Συμβουλίου για 
το Γ Κοινοτικό Πλαίσιο Στή
ριξης διατύπωσε την ανησυ
χία του για την ομαλή απορ
ρόφηση τοιν κονδυλίοιν «με 
δεδομένο», 0no>s είπε χα- 
ρακτηρισιικά. «ότι αυτή τη 
φορά δεν υπάρχει η δυνα
τότητα μεταφοράς τους».

11 αιχμή βεβαίως του κ. Πά- 
χτα που αφορούσε την ετοι
μότητα Tns δημόσιας διοίκη- 
ons να ανταποκριθεί σε αυτόν 
τον ρόλο Tns προκάλεσε, ό
πως ήταν φυσικό, την αντί
δραση Tns αρμόδια5 υπουρ
γού Kupias Παπανδρέου.

«Είχα αιτήσει αϊτό τους 
υπουργούς να μου υποβά
λουν ως τις 15 Σεπτεμβρί
ου τα αιτήματα των υπουρ
γείων τους για προσλήψεις 
εΕειδικευμένου προσωπικού 
που θα ασχοληθεί με αυτά 
τα αιτήματα» είπε η υπουρ
γός Εσαπερικών, «αλλά ε
λάχιστοι ανταποκρίθηκαν». 
11 διαφαινόμενη npos στιγ
μήν «σύρραΕη» μεταΕύ των 
υιιουργιόναποσοβήΟηκε με 
την παρέμβαση του ίδιου του 
Πρωθυπουργού, ο onoios 
κάλυψε npos το παρόν του
λάχιστον την κυρία Παπαν
δρέου.

Το γεγονός όμως παρα
μένει: πολλοί υπουργοί - 
πλην των κκ. Μ. Χρυσο- 
χοίδη, I. Παπαντωνϊου και 
Γ. Ανωμερίτη που ανταπο- 
κρίΟηκαν αμέσαις στην έκ
κληση της κυρίας Παπαν
δρέου - εΕακολουθούν να 
αρνούνται να συμμορφω
θούν προςτας... υποδείΕεις. 
Αποτέλεσμα είναι, εκτός των 
άλλων, να τίθεται και σε δο
κιμασία η πολιτική Tns ηγε- 
oias του υπουργείου Εσωτε
ρικών για προγραμματισμό 
των προσλήψεων. Και όχι 
μόνον.

As δούμε την υπόθεση ό- 
μως από την αρχή.

Τη ν 1 η Λυγούστου 2000 η 
κυρία Παπανδρέου απέστει- 
λε npos τα μέλη του Υπουρ
γικού Συμβουλίου επιστολή 
στην οποία επισπμαίνονταν 
τα εξής: «Κατ'εδαίρεσιν για

Στον «αέρα» οι προσΛήψείδ 
των υπουργείων για το 2001
> Ελάχιστοι 

υπουργοί 
ανιπποκρίΟηκαν 
στο αίτημα 
ins κυρίας Βάσως 
Παπανδρέου για 
προγραμματισμό 
προσλήψεων 
ειδικευμένου 
προσωπικού

> Η επιστολή
της υπουργού 
Εσωτερικτΰν 
και η εγκύκλιος

τον προγραμματισμό (σ.σ.: 
των προσλήψεων) του έτους 
2001, τα σχετικά αιτήματα 
πρέπει να έχουν υποβληθεί 
στην υπηρεσία μας το αρ
γότερο ως τις 15 Σεπτεμ
βρίου 2000. Σε περίπτωση 
που δεν υποβληθούν τα αι
τήματα ως την ανωτέρω η
μερομηνία, οι υπηρεσίες αυ
τές δεν Οα συμπεριληφθούν 
στον προγραμματισμό προ
σλήψεων του έτους 2001».

> Η εγκύκλιοε
Η σχετική εγκύκλιος μάλι
στα που συνόδευε την επι
στολή είναι αποκαλυπτική 
και της νέα5 πολιτικής προ
σλήψεων που προτίθεται να 
ακολουθήσει στο μέλλον η 
κυβέρνηση:

Ετσι, πρώτον, κάθε υ
πουργείο - όπως ειπσημαί- 
νεται - 0α πρέπει να υπο
βάλλει συνολικό αίτημα τόσο 
για τις δικές του ανάγκες σε 
προσωπικό όσο και για tis 
ανάγκε5 tgjv φορέων που ε

Οι αποφάσεις της Επιτροπής Θεσμών 
και τι δεν έχει γίνει ως σήμερα

Σε τι συνίστανται όμως οι απο
φάσεις της Επιτροπής Θεσμών 
που ελήφθησαν στις 13 Ιουνίου 

2000 και αναμένεται ότι θα εγκαι
νιάσουν έναν νέο κύκλο αντιπαρα
θέσεων στους κόλπους της κυβέρ
νησης;

Πρώτον, στην απλούστευση των 
διαδικασιών και των εντύπων στις 
συναλλαγές των πολιτών με το κρά
τος. Απόφαση της Επιτροπής Θε
σμών ήταν να συσταθεί σε κάθε υ
πουργείο Ομάδα Διοίκησης Εργου 
που 0α καθόριζε σε συνεργασία με 
το υπουργείο Eog>ttpikg)v ποιες δια
δικασίες θα έπρεπε να απλουστευ- 
θούν έτσι ώστε ως το τέλος του 2000 
να έχουν εκδοθεί οι σχετικές υ
πουργικές αποφάσεις.

Δεύτερον, στην υλοποίηση των 
προτάσεων του Συνηγόρου του Πο
λίτη, κάτι για το οποίο έχει εκδηλώ
σει προσωπικό ενδιαφέρον και ο ί
διος ο Πρτ- θυπουργός, ο οποίος 
μάλιστα έ:.ει αποστείλει και σχετικές 
επιστολές προς τους αρμόδιους υ
πουργούς.

Τρίτον, στη διευκόλυνση της Ομά
δας Αμεσης Παρέμβασης, όπως ο
νομάζεται το σώμα που συγκροτή
θηκε με σκοπό την αναμόρφατση των 
εξής υπηρεσιών: 1ΚΑ Περιστεριού, 
Πολεοδομίας Νομαρχίας Ανατολικής 
Αττικής, ΚΤΕΟ Ελληνικού, Διεύθυν
σης Συγκοινωνιών Νομαρχίας Αθη
νών και ΔΟΥ Καλλιθέας.

Οι «κομάντος» της Ομάδας Αμε
σης Παρέμβασης θα πρέπει να ση

μειωθεί ότι μόλις την περασμένη ε
βδομάδα επισκέφθηκαν απλώς τις 
υπό αναμόρφωση υπηρεσίες.

Τέταρτον, στη σύσταση Γραφεί
ων Ποιότητας και Κέντρ&)ν Εξυπη
ρέτησης των Πολιτών καθώς και 
στην εφαρμογή του προγράμματος 
«Αριάδνη» που επιτρέπει την ηλε
κτρονική αποστολή των εντύπων μέ
σω του Internet.

Πέμπτον, στην κατάρτιση των νέ
ων οργανισμών των υπουργεί&)ν, που 
έχουν γίνει σαν το γιοφύρι της Αρ
τας, αφού καταβάλλεται προσπάθεια 
να καταρτισθούν εδώ και 15 περί
που χρόνια, και στη σύσταση επι
τροπών για την κωδικοποίηση της 
νομοθεσίας και την απλούστευση 
των κανονιστικών ρυθμίσεων.

ποπτεύει. Διευκρινίζεται ταυ- 
τοχρόνως ότι «τα αιτήματα 
που Οα υποβάλλονται για έ
γκριση μεμονωμένα ή εκτός 
των πλαισίων του ανωτέρω 
προγραμματι
σμού δεν 0α 
λαμβάνονται 
υπόψη».

Δεύτερον, 
τα παραπάνω ι
σχύουν και για 
την έγκριση 
π ρ ό σ λ η ψ η s 
προσυχηκού με 
σχέση έργα- 
oias ιδιωτικού 
δικαίου ορι
σμένου χρόνου 
για κάλυιβη πα
ροδικών αναγκών. Τονίζεται 
δε ότι «δεν Οα εγκρίνεται η 
πρόσληψη προσωπικού ορι
σμένου χρόνου για κάλυψη 
παγίων αναγκών. Υπηρεσίες 
που ως τώρα ακολουθούσαν 
την πρακτική να καλύπτουν 
πάγιες ανάγκες τους με πρό
σληψη έκτακτου προσωπικού

Πρωθυπουργική 
δυσαρέσκεια 
διόπ ιίΟειαι 
εν αμφιβάλω 

η κυβερνητική 
πολιτική 

για τη βελτίωση 
της 

«καθημερινότητας 
του πολίτη»

Ενώ ο υφυπουργός 
Εθνικής Οικονομίας 

κ. Χρ. Πάχτας (δεξιά) 
διατύπωσε 

την ανησυχία του 
για την ομαλή 
απορρόφηση 

των κονδυλίων από 
το Γ ΚΠΣ, η υπουργός 
Εσωτερικών. Δημόσιας 

Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης κυρία 
Βάσω Παπανδρέου 

προετοιμάζει νέο κύκλο 
επαφών για 

την υλοποίηση 
του προγράμματος

-Πολιτεία-

Οα πρέπει να φροντίσουν για 
την εφεΕής κάλυψη των α
ναγκών αυτών με τακτικό και 
όχι με έκτακτο προσωπικό, α
φού βεβαίως αποδείΕουν τον 

πάγιο χαρα
κτήρα αυτών 
των αναγκών».

Τρίτον, οι 
αιτούμενες 
προσλήψεις 
τακτικού προ
σωπικού 0α 
πρέπει να ε
ναρμονίζονται 
προς την ανά
γκη ενίσχυσης 
του Δημοσίου 
«με εΕειδικευ- 
μένο και εφο

διασμένο με πρόσθετες 
γνώσεις προσωπικό, ώστε 
να είναι δυνατή η εισαγω
γή και η αΕιοποίηση των 
νέων τεχνολογιών στη δι
οίκηση αλλά και η έγκαιρη 
και αποτελεσματική αΕιο- 
ποίηση των πόρων του Γ' 
Κοινοτικού Πλαισίου Στή-

ριΕης. Θα πρέπει ακόμη τα 
αιτήματα να λαμβάνουν υ
πόψη την ανάγκη σίελέ- 
χωσης των υπηρεσιών με 
στελέχη εΕειδικευμένα σε 
θέματα σχεδιασμού για τη 
διοίκηση καθώς και σε δρά
σεις που αφορούν τη βελ
τίωση των σχέσεων κράτους 
■ πολίτη, την εφαρμογή των 
σύγχρονων τεχνικών διοί
κησης και την ενίσχυση της 
αποδονκότητας των δημο
σίων υπηρεσιών».

Τέταρτον, σε αυτό το πλαί
σιο, οι αρμόδιοι υπουργοί Οα 
πρέπει να μεριμνήσουν ώστε 
«να αναμορφωθούν οι οι
κείοι οργανισμοί με μετα
φορά θέσεων από κλάδο σε 
κλάδο και να επιδιώκουν 
την προσαρμογή! των αιτη
μάτων στις σύγχρονες ανά
γκες κάθε υπηρεσιακής μο
νάδας».

Πέμπτον, η πρόταση του 
αρμόδιου υπουργού για την 
πρόσληψη προσοιπικού «θα 
πρέπει να συνοδεύεται από 

εισήγηση του γενικού γραμ
ματέα του υπουργείου, στην 
οποία πρέπει να αιτιολογεί
ται πλήρως το αίτημα ως 
προς την ύπαρΕη πραγμα
τικών αναγκών της υπηρε
σίας ιί του φορέα. Η κάθε 
υπηρεσία πρέπει να συνε- 
κιιμήσει και τη διασφάλι
ση των πιστώσεων για κά
θε περίπτωση αιτήματος».

Ειρήσθω εν παρόδω, το 
κυβερνητικό στέλεχος που α- 
νταποκρίθηκε πρώτο στην 
έκκληση ms κυρίας Παπαν
δρέου υπήρΕε ο γραμματέας 
του Υπουργικού Συμβουλίου 
κ. Σωκράτης Κοσμίδης, ο 
οποίος μάλιστα μέχρι πρότι- 
vos είχε και την αρμοδιότη
τα της συγκέντρτοση.ς το>ν αι
τημάτων για προσλήψεις 
προσ&)πικού - μια αρμοδιό
τητα η οποία του αφαιρέθη- 
κε από την κυρία Παπανδρέ
ου.

Ο κ. Κοσμίδης, αμέε 
μόλις δημοσιεύθηκε η ο 
τική τροπολογία στην Εφη
μερίδα Tns Κυβερνήσευτς, α· 
πέστειλε στο υπουργείο 
Εσυπερικών tis καταστάσει.ς 
με τα αιτήματα tg>v φορέων 
για το έτος 2000 που δεν εί
χαν υλοποιηθεί ώστε να συ- 
μπεριληφθούν στον προ
γραμματισμό του έτους 
2001.

Κατά τα άλλα η ολιγυτρίο 
tg)v μελών του Υπουργικού 
Συμβουλίου στο θέμα tg>v 
προσλήψεων υπήρΕε μόνον 
η μία όψη του νομίσματος 
που καθιστά δυσχερή την υ
λοποίηση του μεταρρυθμι- 
στικού προγράμματθ5 στη 
δημόσια διοίκηση.

Η άλλη όψη αφορά τη μη 
υλοποίηση tgiv αποφάσεων 
της Επιτροπής Θεσμών, που 
έχει αποτέλεσμα το πρό
γραμμα «Πολιτεία» να κιν
δυνεύει να μείνει γράμμα κε
νό περιεχομένου.

I Ιδη η κυρία Παπανδρέου 
προετοιμάζει νέο κύκλο ε
παφών με τους αρμόδιους 
για την υλοποίηση του προ
γράμματος υπουργούς, σε 
ίΐια προσπάθεια να απε
γκλωβίσει την όλη διαδικα
σία.

Ωστόσο και η ίδια δεν θα 
πρέπει να είναι άμοιρη ευ
θυνών για την κατάσταση 
που έχει διαμορφωθεί.

Στελέχη του υπουργείου 
εκτιμούν ότι, παρά και τη 
νέα πρΰποβουλϊα της αρμό
διας υπουργού, τα αποτελέ 
σματα θα είναι και αυτή τη 
φορά πενιχρά.

3 ης επιρρίπτουν μάλιστα 
ευθύνες ότι έχει παραγκϋ) 
νίσει πλήοως την ιεραρχία 
του υπουργείου με αποτέλε
σμα να μην υλοποιείται κα 
μία απόφαση.

Στο Ιδιο μήκος κύματος κι 
νούνται και κυβερνητικά στε
λέχη τα οποία η υπουργός Ε
σωτερικών, Δημόσιας 
Διοίκησης και Αποκέντρυ)· 
σης κατηγορεί ότι δεν τηρούν 
τις ειλημμένες υποχρεώσεις 
τους για τη μεταρρύθμιση του 
Δημοσίου.

«Η κυρία Παπανδρέου» 
αναφέρουν χαρακτηριστικά 
«είναι γνήσιο τέκνο του Αν- 
δρέα Παπανδρέου. Εχει ε- 
πιλέΕει την τακτική του νη 
προεδρεύει απλώς...».


